
Komise Zdravého města a místní Agendy 21 

 
Zápis z jednání ze dne 4. 4. 2019 

 

 

 

Jednání se konalo od 14:30. Zúčastnilo celkem 8 členů, omluvena Karolína Vejmělková, přítomen 

host: Lucie Pumprová. 

 
 

1. Projekty k diskuzi 
 

Andrea Sasková požádala přítomné, aby navrhly nejpalčivější problémy města a požádala členky, 

aby si každá vybrala téma, které je jí blízké a zaštiťovala jej. 

 
Volnočasové vyžití do deseti let vhodné pro děti sociálně slabších rodin navrhla paní Jedličková. 

 
Paní Binková zmínila téma týkající se propojení školství a sociálních oblastí. Konkrétně by se 

jednalo např. o hledání cest vzájemné komunikace mezi neziskovými organizacemi a školami. 

(Např. Učitelé nemají supervize, sociální pracovníci je mají – mluví o svých zkušenostech a 

problémech tzv. „psychohygiena“.) Sasková navrhuje monitoring místních neziskových organizací 

a vytvořit soupis toho, co mohou nabídnout a poskytnou. Paní Binková přislíbila, že tento přehled 

zpracuje do příštího setkání. 

 
Paní Výborná navrhla pokusit se zajistit lepší zázemí pro Klub seniorů a uspořádat pravidelné 

zábavy pro seniory např. s hudbou, které by se konaly každý měsíc. Dále navrhla pozvat předsedu 

Klubu seniorů pana Lokajíčka. Paní Mottlová připomněla i Klub turistů (předsedkyně paní 

Kafková) a oslovit oba kluby, požádat je o spolupráci a společně se snažit vymyslet zajímavý 

pravidelný program nejen pro seniory v našem městě (zábavy, výstavy, výlety atp.). Paní Výborná 

přislíbila kontaktovat paní Kafkovou a pozvat ji na příští setkání komise a připravit podrobnější 

návrhy k této problematice. Paní Mottlová se připojí. 

 
Paní Tlučhořová navrhla vytvořit tabulku, do níž se budou zapisovat všechny návrhy, které zde 

budou prezentovány. V tabulce by se zapisovalo i kdy, kde a jak byly tyto návrhy prezentovány. 

 
Paní Tlučhořová a paní Pumprová informovaly o společném záměru paní Pumprové a projektu 

Domečku z vrbiček, vybudovat ve městě baby friendly kavárnu a dětské centrum v jednom „tzv. 

Cafe Ferda“. Paní Pumprová odprezentovala návrh vybudovat kavárnu s herními prvky pro děti a 

současně vybudovat prostor, který by mohl využívat projekt Domeček z vrbiček. Paní Mottlová 

navrhla uspořádat veřejnou anketu, v níž by se místní mohli k tomuto projektu vyjádřit. Paní 

Sasková nabídla vytvořit anketu na nově vzniklé Facebookové stránce. Paní Tlučhořová společně s 



paní Pumprovou souhlasily a pokusí se tuto anketu naplánovat a vytvořit do příštího setkání 

komise. 

 
2. Pozice koordinátora 

 
Andrea Sasková se zeptala přítomných, zda souhlasí s dokumentem, který popisuje náplně práce 
koordinátora. Tento dokument všem zaslala na emailovou adresu. Přítomné souhlasily a neměly 
žádné výtky. Paní Sasková se zavázala, že jej tedy poskytne radě města. Popis náplně přiložen 
v samostatném dokumentu. 
Hlasování: Komise schvaluje návrh náplně práce koordinátora. 

  
pro: 6  proti: 0  zdržely se: 0 

 

3. Projekt mezigenerační setkávání  
 

V současné době již dvě seniorky z Klubu seniorů dochází do MŠ Vora číst dětem pohádky. Tato 

iniciativa se setkala s velkým nadšením ze strany seniorek i dětí ve školce. Seniorky chodí číst po 

obědě v době klidového režimu. Přítomné se shodly, nejprve zpropagovat tento první úspěch a 

pokusit se postupně zapojit více seniorů i mateřských škol. Tento úspěch a jeho následný vývoj by 

bylo vhodné odprezentovat i na setkání ředitelů místních škol a rozšířit spolupráci. 

 
4. Skutečně zdravá škola 

 
Paní Sasková kontaktovala iniciativu Skutečně zdravá škola a domluvila se na úvodní informativní 

schůzce, která by proběhal za přítomnosti zástupců Skutečně zdravé školy u nás v Mariánských 

Lázních. Zástupci inciativy by přijeli odprezentovat cíl a fungování Skutečně zdravé školy a možné 

zapojení do místních základních a mateřských škol. Informativní schůzka by představila ředitelům, 

vedoucím školních jídelen, rodičům a kuchařkách, čeho se Skutečně zdravá škola konkrétně týká a 

jaké možnosti nabízí. Paní Mottlová navrhla, aby se do projektu zapojila i Hotelová škola. 

Hlasování: Vyvoláme jednání se Skutečně zdravou školou a pokusíme se dojednat první setkání. 

 
Pro: 6  proti: 0  zdržely se: 0 

 

5. Informace o nových výzvách z NSZM 
 

Paní Sasková informovala přítomné o nové výzvě OPZ (č. 092) určené pro podporu projektů obcí 
a měst a jejich sdružení v oblasti přípravy a řízení strategií, projektů, rozvoje kvality a dalších věcí. 
Informace o výzvě bude postoupena Radě města. 
Viz odkaz: https://www.esfcr.cz/vyzva-092-opz 
 
Specifický cíl: 

https://www.esfcr.cz/vyzva-092-opz


• Optimalizovat procesy a postupy ve veřejné správě zejména prostřednictvím posílení 
strategického řízení organizací, zvýšení kvality jejich fungování a snížení administrativní 
zátěže 

• Profesionalizovat veřejnou správu zejména prostřednictvím zvyšování znalostí a 
dovedností jejích pracovníků, rozvoje politik a strategií v oblasti lidských zdrojů a 
implementace služebního zákona 

 

Operační program: Operační program Zaměstnanost 

Programové období: 2014-2020 

Vyhlašovatel: Ministerstvo práce a sociálních věcí - odbor realizace programů ESF – veřejná 
správa, sociální inovace a rovné příležitosti 

Platnost od: 22. 3. 2019 08:00 

Platnost do: 21. 6. 2019 16:00 

Zahájení příjmu žádostí o podporu: 29. 3. 2019 08:00 

Alokace v Kč: 285 000 000 

 
Komise doporučuje Radě města projednání výzvy a zvážení připojení k výzvě prostřednictvím žádosti 
podané zástupci DSO Mariánskolázeňsko. Výzva může významně napomoci Mariánských Lázním ke 
zlepšení v jedné oblasti Zdravých měst: Správa věcí veřejných a úřad přátelský k obyvatelům města.  

 
 

 

Návrh na příští setkání komise je na 29. 4. 2019 od 14:30. 

Jednání skončilo v 16:40. 

 
Zapsala: Kateřina Třešňáková 

Kontrolovala: Andrea Sasková 


